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Folketingets Sundheds- og Forebyggelsesudvalg har den 12. januar 2012 stil-
let følgende spørgsmål nr. 210 (Alm. del) til ministeren for sundhed og fore-
byggelse, som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Liselott 
Blixt (DF).

Spørgsmål nr. 210:
’’Ministeren bedes oplyse om det er muligt, at tandlæger går over til elektroni-
ske røntgenbilleder og hvad udgifterne i så fald skønnes at være i forbindelse
hermed.”

Svar:
Sundhedsstyrelsen har til brug for min besvarelse oplyst, at styrelsen ikke har 
registreret antallet af tandklinikker, der har valgt at anskaffe sig udstyr til opta-
gelse af digitale røntgenbilleder. Det er imidlertid styrelsens indtryk fra inspek-
tion mv., at størstedelen af tandklinikkerne allerede har anskaffet sig digitale 
systemer.

Udgifter til anskaffelse af digitalt røntgenudstyr påhviler den enkelte tandklinik, 
ligesom det jo også er den enkelte tandklinik, der – ud over forbedringer i be-
handlingskvalitet og arbejdsmiljø - høster de afledte produktivitetsgevinster. 

Med venlig hilsen

Pia Olsen Dyhr     /      Tue Schou Pedersen
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